淡江大學98學年度第2學期課程教學計畫表
	課程名稱
	（中）E2937 能源與環保進階
	授課教師
	孫國華

Bill K. H. Sun

	
	（英）ADVANCED ENERGY AND ENVIRONMENTAL CONTROL
	
	

	開課系級
	（中）機電一博士班Ａ
	開課資料
	□必修

x選修
	x 0（單學期）
□1（上學期）   □2（下學期） □3（第3學期）
	  2學分


	先修科目
	（中）無

	
	（英）TEBXD1A
	
	
	
	
	
	（英）NONE

	學系教育目標
	學生基本能力

	· Prepare students to meet the challenge of the new green world

· Make students familiar with the new engineering requirements on energy and environment

· Teach students visions and skills for future jobs
	A Fundamental understanding of Engineering

B Undergraduate Mechanical Engineering knowledge

C Basic awareness of energy problems

D Basic knowledge of environment

E Adequate English listening capability



	 課程簡介 （限50~100字）
	（中）這門課程會提供研究所學生们最新及最關健的環保與能源知識，進而引導他們去嘹解、分析、與討論目前最重要的，且最衝擊我們生活的環保議題。

	
	（英）The course offers the most up-to-date and relevant knowledge on environment and energy subjects from world-wide sources. It is designed to lead the graduate students to understand, analyze, and discuss the most important environmental issues impacting our lives. 

	本課程教學目標與學生基本能力相關性

一、目標層次（選填）：1記憶、2瞭解、3應用、4分析、5評鑑、6創造。
二、單項教學目標分別對應「目標層次」有多項時，僅填列最高層次項即可（例如：「目標層次」可對應2、3項時，僅取3；對應3、5、6項時僅取6）。惟各項課程教學目標對應該系「學生基本能力」時，則可填列多項「學生基本能力」（例如：A、AD、BEF）。

	中文
	英文
	相關性

	
	
	目標層次
	學生基本能力

	1學生能夠分辨各種能源與環保問題
	1. Students can distinguish various energy and environmental protection subjects
	2
	A

	2學生了解能源與環保的重要性
	2. Students can understand the importance of energy and environmental protection 
	2
	A

	3 學生能夠了解、討論、分析各種不同的能源
	3. Students can understand, discuss and analyze different types of energy sources
	4
	BC

	4 學生能夠合成環保、能源與經濟的總體觀
	4 Students can put together an integrated view of energy, economy, and environment
	5
	BCD

	5 學生能夠分析能源、環保與經濟之互動、平衡與對社會之影響
	5 Students can analyze the balancing   relationship among energy, economy, and environment and its influence on the society
	4
	ACD

	6 使學生推動環保觀念全球化、環保行動在地化
	6 To enable students to push for environmental protection locally, while maintaining a global view on world-wide issues and actions
	6
	CDE

	7增進學生之世界觀與英文的聽、讀能力
	7 To enhance the global visions of students and make them learn English capabilities
	2
	DE

	課程目標之教學策略與評量方法

	課程目標
	教學策略（課堂講授、分組討論、參觀實習、其他）
	評量方法（出席率、報告、討論、小考、期中考、期末考、其他）

	1學生能夠分辨各種能源與環保問題
	課堂講授、教學影片
	出席、討論

	2學生了解能源與環保的重要性
	課堂講授、教學影片
	出席、討論、平時作業

	3 學生能夠了解、討論、分析各種不同的能源
	課堂講授
	出席、討論、平時作業

	4 學生能夠合成環保、能源與經濟的總體觀
	課堂講授
	出席、討論、平時作業

	5 學生能夠分析能源、環保與經濟之互動、平衡與對社會之影響
	課堂講授
	出席、討論、平時作業、期末作業

	6 使學生推動環保觀念全球化、環保行動在地化
	課堂講授
	平時作業、期末作業

	7增進學生之世界觀與英文的聽、讀能力
	課堂講授、英文教材講義
	平時作業、期末作業

	授 課 進 度 表

	週次
	內容（Subject/Topics）
	備註

	1
	課程介紹及討論 Introduction & discussion of course content
	2010-2-26

	2
	地球的資源 Earth resources
	2010-3-5

	3
	石油和煤的應用及排放 Petroleum and coal usage and discharge
	2010-3-12

	4
	水資源與水力發電 Water resources and hydraulic power
	2010-3-19

	5
	氣候變遷及全球暖化電影觀賞與討論 Watching and discussion of climate change and global warming movies
	2010-3-26

	6
	參訪台灣中油公司 Visit of Taiwan China Petroleum Company
	2010-4-2

	7
	台灣受氣候變遷之影響及挑戰 Impact of climate change on Taiwan
	2010-4-9

	8
	電力發展與環保 Electricity development and environmental protection
	2010-4-16

	9
	能源與經濟與環境保護之互動 Relationship and balance among energy, economy and environment 
	2010-4-23

	10
	期中考試週 (上課) 口試、面試與筆試之技巧 Techniques on oral exams, job interviews, and writing reports
	2010-4-30

	11
	核能之應用與環保問題 Nuclear energy applications and environmental problems
	2010-5-7

	12
	風能之發展及其面臨的議題 Wind power development and its encountering issues
	2010-5-14

	13
	太陽能之發展、應用及挑戰 Solar energy applications and its challenges
	2010-5-21

	14
	生質能之因應及展望Prospect of Bio-Energy
	2010-5-28

	15
	聯合國氣候變遷會議 United Nations Climate Change Conferences
	2010-6-4

	16
	環境保護的相關法令的探討 Regulations on environmental protection
	2010-6-11

	17
	環保觀念全球化、行動在地化 Keeping a global vision on environment, while acting locally to protect environment
	2010-6-18

	18
	期末考試週 Final exams-written report and oral exam
	2010-6-25

	教學設備
	x電腦   x投影機   □其他（　　　　　　　　）

	教材課本
	Professor provides class notes 講義 via. TKU internet

	參考書籍
	Relevant domestic and international internet sites on Energy, Environment, and Economy 

	批改作業篇數
	15篇（本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫）

	學期成績計算方式
	□平時成績：20％   □期末口試成績：10％    期末作業成績：40％
□平時作業成績：30％   □其他（                      ）：0％

	備考
	教學計畫表上傳步驟：教務處首頁點選「教務資訊」→「教學計畫表上傳」；網址：http://ap09.emis.tku.edu.tw/。
※非法影印是違法的行為。請使用正版教科書，勿非法影印他人著作，以免觸法。


表單編號：ATRX-Q03-001-FM201-02










